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Azərbaycan Respublikası Hərbi Prokurorluğunun rəhbərliyi və kollektivi  
Əhliman Əmiraslanova qardaşı 

VAQİF ƏMİRASLANOVUN 

vəfatından kədərləndiklərini bildirir və dərin hüznlə başsağlığı verirlər.

ALLAH RƏHMƏT ELƏSİN

“Prezident Kuboku–2024”də 
20-dən çox ölkə iştirak edəcək

Aprelin 30-dan mayın 3-dək Mingəçevirdə 
Ümummilli lider Heydər Əliyevin xatirəsinə həsr 
olunan “Prezident Kuboku-2024” beynəlxalq 
reqatası keçiriləcək.

Yarışda 20-dən çox ölkədən komandalar qatıla-
caq. Reqatanın rəsmi paradı aprelin 30-da Mingə-
çevir şəhəri Heydər Əliyev prospektində keçiriləcək. 
Parad saat 12:00-da başlayacaq. “Prezident Kubo-
ku-2024” beynəlxalq reqatasının açılış mərasimi və 
ilk yarışlar mayın 1-də tarixi torpağımız Suqovuşanda 
baş tutacaq. 

Mayın 3-də Mingəçevirdə “Prezident Kuboku-2024” 
beynəlxalq reqatasının bağlanış mərasimi olacaq. 
Mərasimdə əvvəlcə qaliblər mükafatlandırılacaqlar. 
Kayak-kanoe və akademik avarçəkmə üzrə kuboklar 
sahiblərinə təqdim ediləcək. Daha sonra tədbir bədii 
hissə ilə davam edəcək. 

Qeyd edək ki, “Prezident Kuboku” reqatası ardıcıl 
ikinci ildir Avropa Kanoe Assosiasiyasının (ECA) rəs-
mi təqvim planına daxil edilib.

Stolüstü tennisçimizin  
6-cı mükafatı

Stolüstü tennisçimiz Onur Quluzadə “WTT 
Youth Contender” turnirində uğurla çıxış edib.

Belçikanın Spa şəhərində təşkil olunan yarışa 
məşqçi Mixail Timofeyevin rəhbərliyi ilə qatılan id-
mançımız qrup mərhələsində Fransa, Belçika, Por-
tuqaliya və Ukrayna idmançılarına 3:0 hesabı ilə qalib 
gələrək pley-offa lider kimi adlayıb. 1/8 finalda belçi-
kalı Noa Varrandaya 3:1, daha sonra ispaniyalı Ladi-
mir Mayorova 3:2 hesabı ilə qalib gələrək yarımfinala 
adlayan təmsilçimiz burada fransalı Nolan Konstona 
2:3 hesabı ilə uduzaraq turnirin bürünc medalı ilə ki-
fayətlənib.

Qeyd edək ki, bu, istedadlı idmançının cari ildə 
beynəlxalq yarışlarda qazandığı 6-cı mükafatdır. 

“Azərreyl”in qadın  
komandası da qalibdir
Qadınlardan ibarət “Azərreyl” voleybol 

komandası da Azərbaycan çempionatının qalibi 
olub. 

Final qarşılaşmasında “Azərreyl” və “Abşeron” ko-
mandaları üz-üzə gəliblər. Bakı İdman Sarayında baş 
tutan oyun “dəmiryolçular”ın 3:1 hesablı qələbəsi ilə 
yekunlaşıb.

Bununla da “Azərreyl” 2023–2024-cü illər mövsü-
mündə birinci yeri tutub. 

Qeyd edək ki, bundan əvvəl “Azərreyl”in kişilər-
dən ibarət komandası finalda “Murov Az Terminal”a 
(3:2) qalib gələrək qızıl medal qazanmışdı. 

Qadınların Yüksək Liqasında bürünc medalı 
“Gəncə”yə 3:0 hesabı ilə qalib gələn “Murov Az Ter-
minal” əldə edib.

L.SABİRQIZI  
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“Xərçəng” indi də 
mədə altına soxulub

Xroniki pankreatit mədəaltı vəzin iltihabi xəstəliyidir. Onkoloq Yeliza-
veta Vasilyeva pankreatitin xərçəngə çevrilmə ehtimalından danışarkən 
deyib ki, mədəaltı vəz xərçəngi tibdə ən təhlükəli və sürətli inkişaf edən 
xəstəlikdir.

Həkim onun ilkin mərhələdə aş-
kar etməyin, demək olar ki, mümkün 
olmadığını, tam simptomsuz inkişaf 
etdiyini bildirib: “Çox zaman isə hiy-
ləgərcəsinə digər həzm problemləri 
altında gizlənir. Mədəaltı vəzin ilti-
habı, hüceyrələrinin nekrozu ilə nəti-
cələnən pankreatit bu orqanda şişlə-
rin yaranmasının əsas faktorlarından 
biridir. Əgər pankreatit irsidirsə, o za-
man risk daha da artır.

Uzun illər davam edən, xüsusən 
nəzarət olunmayan pankreatitlər mə-
dəaltı vəz xərçəngi riskini 25 dəfə ar-
tırır. Bu o deməkdir ki, mədəaltı vəz 
xəstəliyi olanlar maksimum diqqətli 
olmalıdırlar”.

Onkoloq mədəaltı vəz xərçən-
ginin risk faktorlarından danışıb. 
Bildirib ki, çox siqaret çəkmək, al-
koqol qəbulu, heyvani qızartma ət 
və yağlara meyillilik təhlükəsi yarada 
bilər. O, həmçinin mədəaltı vəz xər-
çənginin yaranmasında irsi faktorun 
və şəkər xəstəliyinin rolu olduğunu 
qeyd edib. Deyib ki, diabet xəstələ-
rində 10 il sonra mədəaltı vəz çökə 
bilir.  Tədqiqatlar sübut edib ki, məhz 
şəkərli diabetin olması artıq mədəaltı 
vəzin fəaliyyət və stukturunun pozul-
masının ilk əlamətidir.
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“Əyalət teatrlarının  
çətinlikləri ikiqat artıqdır”

Müsahibimiz Lənkəran Dövlət Dram Teatrının  
75 yaşlı aktyoru, Xalq artisti Qabil Quliyevdir

– Qabil müəllim, gəlin söhbətimizə te-
atra gəlməyinizdən başlayaq. Əvvəl neftçi 
olmaq istəmisiniz, sonra aktyorluq təhsili 
almısınız. Neft hara, səhnə hara?

– Neft Sənayesi Məktəbini bitirəndən sonra 
bir il Sabunçu rayonunda 8-ci neft mədənində 
operator işlədim. Sonra ali təhsil üçün indiki 
Azərbaycan Dövlət Neft və Sənaye Universi-
tetinə sənəd verdim. İki imtahandan keçdim, 
üçüncüyə girmədim. Bir ildən sonra sənədlə-
rimi İncəsənət İnstitutuna verdim və qəbul ol-
dum. Valideyinlərim məni həkim görmək istə-
yirdilər. Dedim, öz istədiyim peşəni seçmişəm, 
daha dinmədilər. Sevdiyim filmlər, aktyorlar  
məni oraya yönəltmişdi. 

Ali məktəbi bitirəndən sonra hərbi qul-
luğumu Moskvada  Dövlət Kino Xidmətinin 
kinobazasında keçirdim. O dövrün böyük 
kino xadimləri ilə görüşdüm, ünsiyyətdə ol-
dum. “Gürcüstanfilm”lə, “Mosfilm”lə işlədim. 
Azərbaycanda “Nəsimi”, “Qatır Məmməd”, 
“Səmt küləyi” filmlərinin çəkilişlərinə gəldim. 
Yəni əsgərlik dövrüm film çəkilişlərində keç-
di. Hərbi xidmətdən sonra Moskvada qalıb 
işləmək təklifini alsam da, Bakıya döndüm. 
Amma, təəssüf ki, burada heç kim məni işə 
götürmədi. Artıq Akademik Dram Teatrına 
rəhbərlik edən ustadım Əliheydər Ələkbərov 
dünyasını dəyişmişdi. Kinostudiyada da mü-
hit başqa idi, Adil İsgəndərov işdən azad 
edilmişdi. Üz tutdum Mədəniyyət Nazirliyinə. 
Nazir müavini Məmməd Ziyadovla görüş-
düm. Mənə dedi ki, Lənkəranda teatr açırıq, 
get bir il orda işlə. Təcrübəlisən, yeni teatrda 
sənə ehtiyac var, sonra baxarıq. Beləliklə, o 
bir il oldu 51 il... 

– Ötən böhran illərində əyalət teatrının 
durumu necə idi? Lənkəran teatrı bu gün 
hansı qayğılarla yaşayır?

– Lənkəran Teatrı da ölkənin bütün teatr-
larının yaşadıqları çətinliklərlə üzləşib. Sovet 
İmperiyası dağıldı, rayonlarda böyük sənaye 
müəssisələri bağlandı, iş yerləri azaldı və in-
sanların paytaxta axını başladı. Vaxtilə 250–
300 min nəfər yaşayan Lənkəranda əhalinin 
sayı xeyli azaldı. Təbii ki, Lənkəran Teatrı pay-
taxt teatrlarından daha çox problemlərlə üzlə-
şir. Əgər bu gün bizim 50–70 daimi tamaşaçısı-
mız varsa, bu böyük uğurdur. Əslində, çətinlik 
heç bunda da deyil. Əsas çətinlik əyalət teatr-

larında kadr çatışmazlığıdır. Mədəniyyət və 
İncəsənət Universitetinin məzunları rayonlarda 
işləmək istəmirlər. Bakıda qalıb telekanallarda, 
özəl kinostudiyalarda işləməyə üstünlük verir-
lər. Ona görə də bölgələrdə aktyora böyük eh-
tiyac var. Aktyor televiziyada, kinoprodakşnda 
deyil, teatrda yetişir. Çoxdan həllini gözləyən 
bu problem sanki heç kəsi maraqlandırmır. Mə-
dəniyyət Nazirliyi, sadəcə olaraq, məsləhət gö-
rür ki, əyalət teatrları sənət studiyaları yaradıb 
orda özləri üçün kadr yetişdirsinlər. Bəs Mə-
dəniyyət və İncəsənət Universitetinin yüzlərlə 
məzunu hara gedir? Nə qədər ki, incəsənət və 
mədəniyyətlə bağlı tədris müəssisələri Elm və 
Təhsil Nazirliyinin tabeliyindədir, bu problem 
həllini tapmayacaq.  

– Razılaşın ki, istedadlı aktyor əyalətdə 
də parlaya bilər. Orada uğur qazanmağın 
sizin kimi nümunəsi var. Lənkəran Teatrı 
sənət taleyinizdə yüksəliş səhnəsi olub, bu-
rada Xalq artisti fəxri adını almısınız... 

– Mənim Lənkəran Teatrına bağlanmağı-
mın səbəbi bu sənətə vurğunluğumdur. Köçə-
ri quşun yuvası olmur, – deyirlər. Sənətdə ilk 
addımlarımı atdığım, böyük obrazlar yaratdı-
ğım o sənət ocağına xəyanət edə bilməzdim. 
Lənkəran Teatrı fəaliyyətə başladığı gündən 
ordayam.

– Siz həm də Lənkəran Dövlət Universi-
tetinin müəllimi olmusunuz. Teatr təcrübə-
nizi gənclərə necə öyrədirsiniz? 

– Tələbələrə estetika, etika və kulturologi-
yadan dərs demişəm. Bu universitetdə bir il 
aktyorluq şöbəsi də açıldı. Cəmi bir tələbəm 
vardı, təəssüf ki, növbəti il şöbə bağlandı. Nax-
çıvan Dövlət Universitetində aktyorluq fakültəsi 
fəaliyyət göstərir.  Lənkəranda, Şəkidə univer-
sitetlər də var, teatrlar da. Bu universitetlərdə 
də aktyorluq fakültələri açılsa, çox demirəm, 
ildə 10 nəfər tələbəmiz olsa, onlardan 3-ü nor-
mal aktyor kimi yetişər. Onda əyalət teatrları 
kadr problemi yaşamaz.  

– Bəs Lənkəran Teatrının özündə yetişən 
gənc aktyorlar varmı?

– Var, niyə yoxdur. Elə teatrın əsas yükünü 
onlar çəkirlər. 

– Teatr Forumunda iştirak etmisiniz. Fo-
rum səhnəyə yeni ab-hava gətirdimi? Qar-
şıya qoyulan məqsədlər necə gerçəkləşdi-
rilir? 

– Forumda səsləndirilən problemlərin həl-
li ilə bağlı fikirlər  elə orada da qaldı. Sözü 
demək, çıxış etmək asandır. Problemlərin həlli 
yollarını axtarıb tapmaq lazımdır. SSRİ vaxtı 
istedadlı uşaqları teatra gətirirdik, sonra onları 
təhsil almağa göndərirdik. İndi belə bir imka-
nımız yoxdur. Perspektivinə inandığımız gənci 
burda hazırlayıb göndəririk, sənət imtahanını 
uğurla verir, amma fənn imtahanlarından keçə 
bilmir... 

– Lənkəran Dövlət Dram Teatrında çox-
saylı obraz yaratmısınız. 75 yaşlı  aktyor 
indi özünə sənət hesabatını necə verir? 

– 75 yaşlı aktyorun, Xalq artistinin sənət 
hesabatı necə ola bilər? Bu uzun illərdə 200-
dən çox müxtəlif rollar ifa etmişəm. Amma hələ 
də arzusunda olduğum obrazlar var. Bilirsiniz, 
qəribə zamanda yaşayırıq. Rejissorun hazırla-
maq istədiyi tamaşada aktyor oynamaq istəmir, 
aktyor arzuladığı əsəri isə rejissor qəbul etmir. 
Əgər təcrübəli aktyor əsəri, obrazı dəyərlən-
dirirsə, rejissor onu niyə istəməsin? Sadəcə,  
özlərini əziyyətə salmırlar. İndi baş rejissoru-
muz Anar Babalı Cavid Zeynallının “Tanrı quşu 
gəlmədi” əsərinin motivləri əsasında tamaşa 
üzərində işləyir. Məşqlərdən görürəm ki, uğurlu 
tamaşa alınacaq.  

Söhbətləşdi:   
Ramilə QURBANLI  
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Aranda yağmursuz, 
dağlarda yağıntılı keçir

Ekologiya və Təbii Sərvətlər Nazirliyi Milli 
Hidrometeorologiya Xidmətinin verdiyi məlumata əsasən 
aprelin 25-də Bakıda və  Abşeron yarımadasında hava,  
əsasən, yağmursuz keçəcək. 

Mülayim cənub küləyi əsəcək. Gecə 14-18°, gündüz 23-28° 
isti olacaq. Atmosfer təzyiqi normadan yüksək 763 mm civə 
sütunu, nisbi rütubət gecə 50-60, gündüz 40-50 faiz  olacaq. 
Azərbaycanın rayonlarında, əsasən, yağmursuz keçəcək. La-
kin gündüz saatlarında bəzi dağlıq ərazilərdə qısamüddətli az 
yağıntılı olacağı, şimşək çaxacağı, dolu düşəcəyi  ehtimalı var. 
Gecə və səhər bəzi dağlıq və dağətəyi rayonlarda zəif duman 
olacaq. Mülayim şərq küləyi əsəcək. Havanın temperaturu 
gecə 13-18°, gündüz 27-31°, dağlarda gecə 8-13°, gündüz 15-
20° isti olacaq. 
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